



France Gélinas

La députée de Nickel Belt MPP

**NICKEL BELT
BULLETIN**

JANUARY 2026

Hello and Happy New Year,

This month I am pleased to share fun facts about the eight symbols of Ontario:

1. **Ontario's Coat of Arms** was granted by Queen Victoria in 1868 and updated in 1909. The three animals on the Coat of Arms are a deer, moose and a bear.



2. **Amethyst** is Ontario's official mineral since 1975 and it represents the mineral wealth of the Province. Amethyst is a form of quartz found in clusters throughout northern Ontario.



3. **The Common Loon** found in Ontario's lakes and rivers, was made the province's official bird in 1994 by a bill introduced by Sharon Murdock, former MPP for Sudbury.



4. **The Eastern White Pine** is Ontario's official tree since 1984. This tree, also known as the Tree of Great Peace, was an important source of income and trade; they are the tallest trees in the province and can live over 250 years.



5. **The White Trillium** is Ontario's official flower since 1937. This flower blooms in early spring throughout the province. It is encouraged not to pick them as it can seriously damage the plant's root system, taking it years to recover.



6. **Tartan** is Ontario's official tartan since 2000. It is made up of four blocks of colour: red: representing our First Nations; white: representing our sky; three shades of green: representing our forests and our fields; two shades of blue: representing our waters.



7. **Ontario's official Flag** was adopted in 1965. The flag includes the Union Jack that represents our roots as part of the British Empire and our Shield of Arms symbolizing our loyalty to Canada.



8. **Franco-Ontarian Flag** was first raised in 1975 at the University of Sudbury. It became an official provincial emblem in 2020. The green and white represent summer and winter. The white trillium represents Ontario and the *fleur de Lys* symbolizes the French speaking community.



I hope you enjoyed these Ontario fun facts.

Need Help? Give us a call at **1-877-280-9990** or **705-969-3621**, we are always happy to help.

Until next month...

Constituency Office
Hanmer Valley Shopping Centre
5085 Hwy 69 North, Unit 15
Hanmer, ON P3P 1P7

705-969-3621
1-877-280-9990
fgelinas-co@ndp.on.ca
www.francegelinas.ca

Bureau communautaire
Centre Commercial de Hanmer
5085, route 69 nord, Unité 15
Hanmer, ON P3P 1P7



France Gélinas

La députée de Nickel Belt MPP

**NICKEL BELT
BULLETIN**

Bonjour et bonne heureuse année,

Ce mois-ci, j'aimerais vous faire découvrir quelques anecdotes amusantes sur les huit symboles de l'Ontario :

1. **Les armoiries de l'Ontario** ont été accordées par la reine Victoria en 1868 et mises à jour en 1909. Les trois animaux représentés sur les armoiries sont un cerf, l'orignal et un ours.

2. **L'améthyste** est le minéral officiel de l'Ontario depuis 1975, représente la richesse minérale de la province. L'améthyste est une forme de quartz que l'on trouve en masses dans tout le nord de l'Ontario.

3. **Le huard** présent dans les lacs et rivières de l'Ontario, est devenu l'oiseau officiel de la province en 1994 grâce à Sharon Murdock, ancienne députée provinciale de Sudbury.

4. **Le pin blanc** est l'arbre officiel de l'Ontario depuis 1984. Cet arbre, également connu sous le nom d'« arbre de la grande paix », a été une importante source de revenus et de commerce. Il est le plus grand de la province et peut vivre plus de 250 ans.

5. **Le trillium blanc** est la fleur officielle de l'Ontario depuis 1937. Cette fleur fleurit au début du printemps dans toute la province.


JANVIER 2026

Hésitez à cueillir un trillium, car cela risque d'endommager la plante, qui peut mettre des années à se rétablir.

6. **Le tartan** officiel de l'Ontario depuis 2000 est composé de quatre blocs de couleur : le rouge, qui représente nos Premières nations ; le blanc, qui représente notre ciel ; les trois nuances de vert, qui représentent nos forêts et nos champs ; les deux nuances de bleu, qui représentent nos eaux.


7. **Le drapeau de l'Ontario** a été adopté en 1965. Il comprend de l'Union Jack, qui représente nos racines en tant que partie intégrante de l'Empire britannique, et notre blason, qui symbolise notre loyauté envers le Canada.


8. **Le drapeau franco-ontarien** a été hissé pour la première fois en 1975 à l'Université de Sudbury. Il est devenu l'emblème officiel de la province en 2020. Le vert et le blanc représentent l'été et l'hiver. Le trillium blanc représente l'Ontario et la fleur de lys symbolise la communauté francophone.


J'espère que vous avez apprécié ces anecdotes ontariennes amusantes.

Besoin d'aide? N'hésitez pas à nous appeler au **1-877-280-9990** ou au **705-969-3621**, nous sommes toujours ici pour vous aider.

Au mois prochain...

Constituency Office
Hanmer Valley Shopping Centre
5085 Hwy 69 North, Unit 15
Hanmer, ON P3P 1P7

705-969-3621
1-877-280-9990
fgelinis-co@ndp.on.ca
www.francegelinis.ca

Bureau communautaire
Centre Commercial de Hanmer
5085, route 69 nord, Unité 15
Hanmer, ON P3P 1P7